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§ 1  

Val av justerare och tid för justering 

Ledamoten Håkan Jarmar utsågs att tillsammans med 

ordföranden Helena Lanzer-Sillén justera dagens protokoll 

vilket ska ske måndagen den 29 augusti. 

 

§ 2 

Information om utförarenheter inom LSS-området 

Martin Pietsch och Ann-Marie Wallenius, enhetschefer, 

informerade om sin verksamhet som utförare inom LSS-

området. Verksamheten omfattar för närvarande 39 brukare i 

gruppbostäderna Brännkyrka, Folkparksvägen, Kvarnstugan, 

Sjöholmen och Sulvägen, vidare Folkparksvägens 

serviceboende och Långsjöns dagliga verksamhet. 

 

Martin och Ann-Marie berättade om värdegrund, uppdrag, 

lagstiftning och föreskrifter, verksamhetsplan, enhetsmål och 

organisation för sin verksamhet.  

 

 § 3  

 Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2016-06-09 justerats den 10 juni. 

 

§ 4 

Anmälan av inkomna handlingar 

1. Vår synpunkt nr 4, 2016, medlemstidning för synskadade i 

Stockholms och Gotlands län 

2. Tvärpolitiska gruppen, minnesanteckningar 2016-05-25 

3. Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor, 

protokoll 2016-05-30 

4. Funktionshinderinspektörers granskningsrapport 14, 

helhetssyn och tillgänglighet 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2016-09-01, § 5-15 

 

§ 5 

Inriktningsärende för inrättande av servicelägenheter 

enligt LSS i Älvsjö 

Programområdet Kabelverket ligger i nära anslutning till 

Älvsjö centrum, i stadsdelen Solberga. Där planeras för cirka 

1775 nya lägenheter. 
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Behovet av bostäder för personer med fysiska och psykiska 

funktionsnedsättningar är stort. Stadsdelsnämnderna ska 

kontinuerligt planera för att tillgodose behoven av dessa typer 

av bostäder och i samband med att nya områden planeras och 

byggs skall stadsdelsförvaltningen, tillsammans med 

byggbolagen och stadens berörda förvaltningar, verka för att 

olika typer av boenden för personer med 

funktionsnedsättningar inkorporeras i dessa planer. 

 

I syfte att tillgodose stadens behov av servicebostäder för 

personer med funktionsnedsättningar föreslår förvaltningen 

att två enheter om vardera sex servicelägenheter samt en (1) 

gemensamhetslokal inom programområdet Kabelverket, med 

Familjebostäder som byggherre, utreds och planeras.  

 

LSS=  lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat2016-08-02. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig positiv till det 

förslag till beslut som förvaltningen tagit fram. 

 

§ 6 

Inrättande av LSS-bostad i Älvsjö, Sandaletten- 

genomförandeärende 

I syfte att tillgodose stadens behov av gruppbostäder föreslår 

förvaltningen att en gruppbostad om sex lägenheter samt 

personal- och gemensamhetsutrymmen inrättas i kvarteret 

Sandaletten. AB Familjebostäder är byggherre. 

 

I samband inriktningsärendet ansöktes om bidrag 0,1 för 

beställarstöd samt 0,5 för förprojektering och projektering. I 

detta ärende föreslås nämnden ansöka om 1,8 mnkr för 

särproduktions-kostnader och 0,5 mnkr som startkostnader i 

enlighet stadsledningskontorets anvisningar om medel för 

lokaländamål. 

 

LSS= lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-08-02. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig positiv till det 

förslag till beslut som förvaltningen tagit fram. 

 
§ 7 

Motion (L) om feriejobb för unga, remiss 

Kommunstyrelsen har remitterat motion (2016:19), inlämnad av Lotta 

Edholm, Gulan Avci och Hanna Gerdes (L) om feriejobb för unga, för 

yttrande till Älvsjö stadsdelsnämnd med flera.  

 

Motionärerna yrkar att 

 de feriejobb som staden tillhandahåller ska tillfalla ungdomar i 

gymnasieåldern 

 de medel som tillförts stadsdelsnämnderna för den utvidgade 

målgruppen istället används för att höja kvaliteten i feriejobben 

och att ge fler ungdomar med funktionsnedsättning möjlighet till 

feriejobb 

 det blir möjligt för feriearbetande ungdomar att få arbete utanför 

den egna stadsdelen 

 

Förvaltningen har så långt det varit möjligt prioriterat ungdomar med 

funktionsnedsättning men även av sociala skäl. I den databas som 

handläggarna använder är det dock svårt att finna dessa ungdomar och 

alla vill inte heller vara öppna med sina funktionsnedsättningar.  

 

Förvaltningen har försökt placera ungdomarna utanför den egna 

stadsdelen och stödjer tanken om att feriearbetande ungdomar ska få 

ett arbete i andra delar av staden. Arbetet bör i så fall organiseras 

stadsdelsövergripande. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-01. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 8 

Biblioteksplan 2016-2020, remiss 

I syfte att tillgodose stadens behov av gruppbostäder föreslår 

förvaltningen att en gruppbostad om sex lägenheter samt 
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personal- och gemensamhetsutrymmen inrättas i kvarteret 

Sandaletten. AB Familjebostäder är byggherre. 

 

I samband inriktningsärendet ansöktes om bidrag 0,1 för 

beställarstöd samt 0,5 för förprojektering och projektering. I 

detta ärende föreslås nämnden ansöka om 1,8 mnkr för 

särproduktions-kostnader och 0,5 mnkr som startkostnader i 

enlighet stadsledningskontorets anvisningar om medel för 

lokaländamål. 

 

LSS= lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-08-02. 
 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet instämmer i förvaltningens förslag, men vill därutöver 

anföra följande. 

 

Människor med funktionsnedsättningar lyser med sin frånvaro i 

planen. Det finns inga tydliga konkreta strategier eller idéer för att 

nå personer med olika funktionsnedsättningar trots att det i 

bibliotekslagen står att biblioteken ska ägna särskild 

uppmärksamhet åt personer med funktionsnedsättning. 

 

På sidan 9 i planen nämner man att biblioteken ska finnas väl 

tillgängliga för människor med olika funktionsvariation, ett 

begrepp som kan avse även andra grupper än personer med 

funktionsnedsättning. Vi anser därför att det bör finnas ett avsnitt 

som klart talar om att det är personer med funktionsnedsättning 

som här avses. 

 

Biblioteksplanen vill utveckla samarbetet med läsombud och 

förmedlare i bl.a. förskola och äldreomsorg. Det är mycket positivt. 

Men varför finns inga planer på ökat samarbete med verksamheter 

för funktionsnedsatta människor, särskilt LSS-verksamheter? 

Biblioteken har sedan lång tid ett samarbete kring läsombud inom 

LSS-verksamheter, som är förebild för läsombuden i förskolan. Det 

samarbetet har försvagats och behöver stärkas över hela staden och 

måste finnas med i biblioteksplanen. Det samarbetet är en 

förutsättning för att ge läsmöjligheter för en grupp, som på grund 

av sin funktionsnedsättning, har allra svårast att få tillgång till det 

skrivna ordet. 
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§ 9 

Rapport om framtida inriktning för färdtjänsten, remiss 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Rapport Framtida 

inriktning för färdtjänsten” till ett urval stadsdelsnämnder 

varav Älvsjö stadsdelsnämnd är en. Socialnämnden, 

Trafiknämnden och Stadsledningskontoret skall också lämna 

yttrande. 

 

Trafikförvaltningen har i uppdrag att fastställa en strategisk 

inriktning för framtiden för färdtjänsten och utreda nya 

trafiklösningar för närtrafik och anropsstyrd
1
 trafik inom den 

allmänna kollektivtrafiken. Utredningen har gjorts dels för att 

slå fast en inriktning inför kommande planeringsstudie inför 

upphandling av färdtjänstverksamheten och dels som 

underlag i valet av nytt trafikplaneringssystem.  

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning är positiva till förslagen om att:  

 Trafikförvaltningen tar en större kontroll över trafiken 

samt ett större ansvar för hanteringen av kundärenden 

och dialogen med resenären.  

 En fristående beställningscentra (som i nuvarande avtal) 

även ska kompletteras med funktion för tillgänglighet till 

fordonsposition och omdirigering.  

 Förslaget om flextrafik i tätortsområden som inte 

trafikeras av allmänna kommunikationsmedel eller ligger 

avlägset. I landsorten ges inte samma möjlighet till 

samordning varför anropsstyrd trafik med taxi kan vara 

en lösning. 

 Alla färdtjänstresenärer oberoende av 

funktionsnedsättning och färdtjänsttillstånd bedöms 

likartat och utifrån samma regelverk.  

 Ta bort möjligheten för personer att utan begränsningar 

använda färdtjänsten för fritidsresor. 

 Förslaget om utformning och nivå på egenavgifter. 

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning är tveksamma till förslagen om 

att: 

 Resenärer med tillstånd för resa med taxi generellt skall 

ges möjlighet till 500 resor per år, särskilt då det 

framkommer att det endast är en mindre andel som reser 

så mycket (mindre än 2 procent). Bedömningen är att en 

                                                 
1
 Anropsstyrd trafik-Resenären förbeställer sina resor, oberoende om det är linjelagda turer, 

flextrafik eller trafik med taxi/specialfordon. Att trafiken är anropsstyrd beskriver inte trafikslaget 
utan bara under vilja förutsättningar trafiken körs.  
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generell tilldelning kan vara positivt men att nivån för 

antalet resor per år bör begränsas.  

 Det framkommer att det är ett litet antal resenärer som 

reser för stora summor varje år. I dessa enskilda ärenden 

bör särskilda prövningar och biståndsbedömningar göras. 

Förvaltningen föreslår att det skall beslutas om en övre 

gräns för hur många resor per år som kan beviljas. 

 Införande av kundvalsmodell ”Val av transportör” och 

om de extra kostnaderna det beräknas medföra. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-07-06. 
 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och vill framföra följande. 

 

Bemötande och utbildning 

Det är mycket viktigt med ett bra bemötande av såväl 

chaufförer som annan personal som hanterar färdtjänstresor. 

Det borde vara obligatoriskt med utbildning för dessa 

yrkesgrupper vad gäller bl.a. bemötande av god kvalité som 

handlar om respekt för de olika färdtjänstresenärerna. 

Utbildning kan t.ex. ske via de olika organisationerna som 

finns inom funktionshinderrörelsen. 

 

Resande 

I rapporten skissas på ett ”tak” på antalet resor. Rådet anser 

att det borde vara ett fritt resande för dem som behöver. Det 

finns idag redan regler om hur man beställer och hur resorna 

skall ske och skulle inte behöva innebära ett ökat antal resor 

eller ökade kostnader. Däremot är det angeläget ur 

rättvisesynpunkt och dessutom skulle administrationen 

minska. 

 

Sociala företag 

Idag upphandlas färdtjänsten av Stockholms läns landsting 

där ”billigast” vinner. Det vore mycket angeläget att ställa ett 

antal krav på de bolag som kör färdtjänst som kan gälla: 

 att hitta rätt adress 

 att ha kunskap om olika funktionsnedsättningar 

 att ha ett allmänt bra bemötande 

 att följa regler för hur länge man får köra bil utan rast 
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Information till färdtjänstresenärerna 

Det behövs också bättre information till färdtjänstresenärerna 

om t.ex. specialbestämmelserna som gäller för resor till och 

från Arlanda. 

 

Rådet vill utöver synpunkterna ovan hänvisa till 

socialförvaltningens funktionshinderråds yttrande i ärendet. 
 

§ 10  

Reviderade riktlinjer för medföljare vid semesterresa 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Reviderade riktlinjer för 

medföljare vid semesterresa” till flera berörda 

remissinstanser för yttrande. Stockholms stad har särskilda 

riktlinjer om rätt till medföljare vid semesterresa, som 

kommunstyrelsen beslutat i april 2000 (Dnr 1608/98).  

 

I budget för 2015 och 2016 fastställs i inriktningen för 

kommunfullmäktige att de inskränkningar som infördes av 

rätt till ledsagning under semester under föregående 

mandatperiod ska återställas. De förändringar som föreslås i 

detta ärende har sin bakgrund i prejudikat från de senaste 

åren som ställer krav på förändrad handläggning jämfört med 

vad som anges i nuvarande riktlinjer.  

 

I bostad med särskild service ingår även ett ansvar för fritid 

och kulturella aktiviteter för de boende. Älvsjö 

stadsdelsförvaltnings uppfattning är att det i riktlinjerna bör 

göras förtydliganden gällande det kostnadsansvar vid 

semesterresor som bostad med särskild service har.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden i huvudsak godkänner 

förslaget till ”Reviderade riktlinjer för medföljare vid 

semesterresa” och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-07-12. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

§ 11 

Redovisning av ej verkställda beslut till IVO, kvartal 2/ 

2016, anmälningsärende 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service 

till vissa funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje 
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kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 

de beslut om bistånd eller insats som inte har kunnat 

verkställas inom tre månader. Kommunen ska på 

motsvarande sätt rapportera om en insats har avbrutits och 

inte verkställts på nytt. 

 

För kvartal 2/ 2016 har förvaltningen rapporterat 5 beslut 

inom LSS-området som ej verkställda, 3 ärenden har 

rapporterats som verkställda. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-07-01. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

§ 12 

Redovisning av verksamhetsuppföljning inom omsorgen 

av funktionsnedsättning 2016, anmälningsärende 

Älvsjö stadsdelsförvaltning har enligt stadens 

uppföljningsmodell för verksamheter inom 

funktionsnedsättning ansvar för att genomföra 

verksamhetsuppföljningar. Ansvaret omfattade 2016 två 

stycken utförare. Ett hemtjänstföretag som driver avlösar- 

och ledsagarservice och ett korttidsboende för målgruppen 

autismspektrumtillstånd. Uppföljningen har genomförts enligt 

stadens gemensamma modell och rapporterats till 

Socialförvaltningen.  

 

Förvaltningen har gjort bedömningen att utförarna 

sammantaget följer lagar, avtal och föreskrifter.  

 

Kvaliteten i Allomsorg S & R – Högås korttidshems lokaler 

möter dock inte kravet i avtalet och frågan hanteras av 

socialförvaltningen.  

Några utvecklingsområden har även identifierats såsom att 

komplettera ledningssystemet med vissa rutiner/dokument 

samt att utveckla den sociala dokumentationen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-08-15. 
 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 13 

Ekonomisk månadsrapport per juli månad, 

anmälningsärende 

Älvsjö prognostiserar per juli 2016 totalt ett resultat efter 

resultatdispositioner som är i balans med budget. Underskott 

prognostiseras inom äldreomsorgen och avser främst 

hemtjänstverksamheten. Överskott prognostiseras inom 

administrationen och individ- och familjeomsorgen. Det råder 

osäkerhet om hur volymerna för myndighetsenheterna 

kommer att utvecklas under hösten och om nämnden får full 

kostnadstäckning för ensamkommande flyktingbarn 2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-08-05. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 14 

Funktionshinderinspektörers granskningsrapport 14, 

helhetssyn och tillgänglighet, anmälningsärende 

Stockholms stads funktionshinderinspektörer har till uppgift 

at utifrån kommunstyrelsens instruktion, granska kvalitet i 

biståndsbedömda insatser, som ges till personer med 

funktionsnedsättning enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen 

om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). 

Arbetet utgår från lagstiftning, föreskrifter och förordningar 

liksom stadens riktlinjer inom området. Granskningar 

genomförs utifrån en framtagen modell med teman som 

bygger på de kvalitetskriterier Socialstyrelsen tagit fram, för 

benämningen god vård och omsorg.  

 

Inspektörerna har i stadsdelarna Kungsholmen, Skarpnäck, 

Älvsjö och Östermalm genomfört en granskning gällande 

helhetssyn och tillgänglighet och rapporten presenterades i 

maj 2016. 

 

Rådet hade fått information om granskningen av 

funktionshinderinspektören vid sammanträdet den 12 maj 

2016.  

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av rapporten. 
 



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND                                   

 RÅDET FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR              SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   

                                                                                                                      2016-08-25 

 

 

 

 

 

§ 15 

Övriga frågor 

Rådets sammanträden 

Rådet har tidigare diskuterat frågan om tidpunkt för sina 

sammanträden. Förvaltningen önskar nu att rådet i Älvsjö i 

likhet med övriga stadsdelsförvaltningars råd, förlägger sina 

sammanträder dagtid. Kvarvarande sammanträden under 

hösten kommer att påbörjas kl. 17, med förmöten från 16.30. 

Inför nästa år kommer frågan om tidpunkt dagtid samt 

veckodag att tas upp på nytt.     

 

Möte med nämnden den 22 september 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 22 september blir 

det en informationspunkt om både rådet för 

funktionshinderfrågor och pensionärsrådet. Råden får tillfälle 

att lyfta de frågor man anser viktiga. 


